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          ROMÂNIA  

JUDEŢUL HUNEDOARA 

MUNICIPIUL ORĂŞTIE 

CONSILIUL LOCAL 

 

 

PROCES VERBAL 

 

 

 Încheiat astăzi, 29 august 2024 cu ocazia ședinței ordinare convocată a 

Consiliului local al municipiului Orăștie. 

 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu 5 zile înainte de data stabilită.  

 Din totalul de 19 consilieri locali în funcție la ședință sunt prezenți 13 consilieri 

locali. Lipsesc consilierii locali Ardelean Dana Alina, Iordăchescu Nicolae Constantin 

Ioan, Kadar Alexandru Gheorghe, Moldovan Simina Liana, Nuțiu Cosmin Ioan și 

Sîrbu Florina Eleonora. 

 La ședință participă primar ing.Ovidiu Bălan, viceprimar Hendrea Ovidiu 

Cristian, secretar general Călin Costoiu, funcționari publici din cadrul aparatului de 

specialitate al Primarului și mass-media locală. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, procesul verbal al ședinței 

extraordinare convocată de îndată din data de 31 iulie 2024 a fost pus la dispoziția 

consilierilor locali și întreabă dacă există obiecții cu privire la acesta. 

 Întrucât nu există obiecții, președintele de ședință supune la vot procesul verbal 

care este aprobat cu unanimitate de voturi. 

 Președintele de ședință, dl consilier local Aleonescu Liorean prezintă următorul 

proiect al ordinii de zi :   

 1.Proiect de hotărâre privind completarea inventarului bunurilor care 

alcătuiesc domeniul privat al Municipiului Orăștie aprobat prin H.C.L nr.81/2021. 

 2.Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării prin licitație publică a 

terenului situat în Municipiul Orăștie, str.Nicolae Titulescu, f.n aflat în proprietatea 

privată a municipiului Orăștie. 

 3.Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preempțiune pentru 

imobilul situat în Municipiul Orăștie, strada Viilor, nr.20, apartament nr.1. 

 4.Proiect de hotărâre  privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 

municipiului Orăștie pe anul 2024 în vederea suportării cheltuielilor ocazionate de 

vizitele unor delegații din orașele înfrățite în perioada 9-16 septembrie 2024. 

 5.Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unui teren intravilan înscris în            

CF 63290 Orăștie situat în Municipiul Orăștie  din proprietatea Statului Român în 

domeniul privat al Municipiului Orăştie. 

 6.Proiect de hotărâre privind dezlipirea imobilului înscris în CF 68480 Orăștie 

situat în intravilanul municipiului Orăștie, în trei loturi. 

7.Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării unei locuințe pentru tineri, 

construită din fonduri ale Agenției Naționale pentru Locuințe situată în municipiul 

Orăștie, str.Pricazului, blocul nr.81, ap.19. 

 8.Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii prin licitație publică a unui 

spațiu in suprafață de 21,08 mp situat în str.O.Goga, nr.25 aflat în proprietatea publică 

a municipiului Orăștie. 
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 9.Proiect de hotărâre privind atribuirea cu chirie a unei locuințe situată în 

municipiul Orăștie, str.Primăverii, nr.8. 

 10.Proiect de hotărâre privind atribuirea cu chirie a unei locuințe situată în 

municipiul Orăștie, str.Mureșul, bl.1, ap.24. 

11.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 

Municipiului Orăştie pe anul 2024  în vederea organizării manifestării „Noaptea 

Bibliotecilor” – ediția a IX-a. 

 12.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 

municipiului Orăștie pe anul 2024 în vederea organizării simpozionului „Personalități 

și evenimente orăștiene”, Ediția a XIX-a. 

 13.Proiect de hotărâre  privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 

Municipiului Orăştie pe anul 2024, în vederea organizării Zilei internaționale a 

persoanelor vârstnice, 50 de ani de la căsătorie. 

 14.Proiect de hotărâre privind propunerea de trecere a unui teren din 

proprietatea Statului Român în proprietatea privată a actualilor deținători ai 

construcțiilor. 

 15.Proiect de hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al 

Municipiului Orăștie a unui președinte de ședință care va conduce ședințele în luna 

septembrie 2024. 

 16.Întrebări-interpelări. 

 În afara ordinii de zi, dl primar propune : 

17.Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr.138/2024 referitoare la 

aprobarea Proiectului „Restaurare, consolidare și conservare Cetatea Orăștiei” și a 

cheltuielilor aferente investiției. 

18.Proiect de hotărâre privind conferirea unor titluri de cetățeni de onoare ai 

municipiului Orăștie. 

19.Proiect de hotărâre privind aprobarea efectuării unor măsurători de zgomot 

și a vibrațiilor pe str.Aurel Vlaicu din Municipiul Orăștie. 

20.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al municipiului 

Orăștie pe anul 2024.  

21.Proiect de hotărâre privind aprobarea redistribuirii unor sume în cadrul 

bugetului  instituțiilor publice finanțate integral sau parțial din venituri proprii pe anul 

2024.  

22.Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Programului anual al 

achizițiilor publice pentru anul 2024 aprobat prin HCL nr.49/2024. 

 Proiectul ordinii împreună cu completările ulterioare se supune la vot și se 

aprobă cu unanimitate de voturi. 

 La primul punct al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele 

inițierii proiectului de hotărâre privind completarea inventarului bunurilor care 

alcătuiesc domeniul privat al Municipiului Orăștie aprobat prin H.C.L nr.81/2021. 

 Dna inspector Roșu Claudia dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 

administrație locală, juridică şi de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
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 Este adoptată Hotărârea nr.196/2024 privind completarea inventarului bunurilor 

care alcătuiesc domeniul privat al Municipiului Orăștie aprobat prin H.C.L 

nr.81/2021. 

 La punctul al doilea al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind aprobarea concesionării prin licitație publică a terenului situat în 

Municipiul Orăștie, str.Nicolae Titulescu, f.n aflat în proprietatea privată a 

municipiului Orăștie. 

 Dna inspector Roșu Claudia prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.197/2024 privind aprobarea concesionării prin licitație 

publică a terenului situat în Municipiul Orăștie, str.Nicolae Titulescu, f.n aflat în 

proprietatea privată a municipiului Orăștie. 

 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preempțiune pentru imobilul situat în 

Municipiul Orăștie, strada Viilor, nr.20, apartament nr.1. 

 Dl inspector Simedru Nicolae prezintă raportul întocmit de Direcția Arhitect-

șef. 

 Dl consilier local Petre Radu Onuț arată că, în comisia pentru urbanism şi 

amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 11 voturi „pentru”, iar doi consilieri 

locali s-au abținut de la vot. 

 Este adoptată Hotărârea nr.198/2024 privind neexercitarea dreptului de 

preempțiune pentru imobilul situat în Municipiul Orăștie, strada Viilor, nr.20, 

apartament nr.1. 

 La punctul 4 al ordinii de zi, dl primar prezinta motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului Orăștie 

pe anul 2024 în vederea suportării cheltuielilor ocazionate de vizitele unor delegații 

din orașele înfrățite în perioada 9-16 septembrie 2024. 

 Dna inspector Doboș Carmen dă citire raportului întocmit de Compartimentul 

Programe și Dezvoltare. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan prezintă raportul de avizare al comisiei pentru 

activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.199/2024 privind alocarea unei sume de bani din bugetul 

local al municipiului Orăștie pe anul 2024 în vederea suportării cheltuielilor 

ocazionate de vizitele unor delegații din orașele înfrățite în perioada 9-16 septembrie 

2024. 

 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan arată motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea trecerii unui teren intravilan înscris în CF 63290 Orăștie 
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situat în Municipiul Orăștie din proprietatea Statului Român în domeniul privat al 

Municipiului Orăştie. 

 Dna inspector Roșu Claudia prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Petre Radu Onuț arată că, în comisia pentru urbanism şi 

amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.200/2024 privind aprobarea trecerii unui teren 

intravilan înscris în CF 63290 Orăștie situat în Municipiul Orăștie  din proprietatea 

Statului Român în domeniul privat al Municipiului Orăştie. 

 La punctul 6 al ordinii de zi, dl primar expune motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind dezlipirea imobilului înscris în CF 68480 Orăștie situat în 

intravilanul municipiului Orăștie, în trei loturi. 

 Dna inspector Roșu Claudia prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Petre Radu Onuț dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru urbanism şi amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.201/2024 privind dezlipirea imobilului înscris în           

CF 68480 Orăștie situat în intravilanul municipiului Orăștie, în trei loturi. 

 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind aprobarea vânzării unei locuințe pentru tineri, construită din 

fonduri ale Agenției Naționale pentru Locuințe situată în municipiul Orăștie, 

str.Pricazului, blocul nr.81, ap.19. 

 Dna inspector Opra Ramona dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.202/2024 privind aprobarea vânzării unei locuințe 

pentru tineri, construită din fonduri ale Agenției Naționale pentru Locuințe situată în 

municipiul Orăștie, str.Pricazului, blocul nr.81, ap.19. 

 La punctul 8 al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea închirierii prin licitație publică a unui spațiu în suprafață 

de 21,08 mp situat în str.O.Goga, nr.25 aflat în proprietatea publică a municipiului 

Orăștie. 

 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru servicii publice şi comerț, muncă şi protecție socială. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, asociația este nonprofit și chiar a 

ajutat comunitate locală foarte mult prin acțiunile sale și precizează faptul că, nu își 

va exercita dreptul de vot. 

 Dna consilier local Giurgiu Margareta arată că, nu își va exercita dreptul de vot. 
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 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat cu 11 voturi „pentru”, iar doi 

consilieri locali nu au votat. 

 Se adoptă Hotărârea nr.203/2024 privind aprobarea închirierii prin licitație 

publică a unui spațiu în suprafață de 21,08 mp situat în str.O.Goga, nr.25 aflat în 

proprietatea publică a municipiului Orăștie. 

 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind atribuirea cu chirie a unei locuințe situată în municipiul Orăștie, 

str.Primăverii, nr.8. 

 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 

administrație locală, juridică şi de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

  Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi.  

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.204/2024 privind atribuirea cu chirie a unei locuințe 

situată în municipiul Orăștie, str.Primăverii, nr.8. 

 La punctul 10 al ordinii de zi, dl primar prezintă motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind atribuirea cu chirie a unei locuințe situată în municipiul Orăștie, 

str.Mureșul, bl.1, ap.24. 

 Dna inspector Opra Ramona dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia prezintă raportul de avizare al 

comisiei pentru administrație locală, juridică şi de disciplină. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.205/2024 privind atribuirea cu chirie a unei locuințe 

situată în municipiul Orăștie, str.Mureșul, bl.1, ap.24. 

 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan arată motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al Municipiului Orăştie 

pe anul 2024 în vederea organizării manifestării „Noaptea Bibliotecilor” – ediția        

a IX-a. 

 Dna bibliotecar Munteanu Luminița prezintă raportul întocmit de Biblioteca 

Municipală „Sebastian Bornemisa” Orăștie. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei  

pentru activități economico-financiare. 

 Dna consilier local Giurgiu Margareta arată că, în comisia pentru învățământ, 

sănătate, activități social-culturale şi culte, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.206/2024 privind alocarea unei sume de bani din 

bugetul local al Municipiului Orăştie pe anul 2024 în vederea organizării manifestării 

„Noaptea Bibliotecilor” – ediția a IX-a. 
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 La punctul 12 al ordinii de zi, dl primar expune motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului Orăștie 

pe anul 2024 în vederea organizării simpozionului „Personalități și evenimente 

orăștiene”, Ediția a XIX-a. 

 Dna bibliotecar Munteanu Luminița prezintă raportul întocmit de Biblioteca 

Municipală „Sebastian Bornemisa” Orăștie. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dna consilier local Giurgiu Margareta dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru învățământ, sănătate, activități social-culturale şi culte. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.207/2024 privind alocarea unei sume de bani din bugetul 

local al municipiului Orăștie pe anul 2024 în vederea organizării simpozionului 

„Personalități și evenimente orăștiene”, Ediția a XIX-a. 

 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al Municipiului 

Orăştie pe anul 2024, în vederea organizării Zilei internaționale a persoanelor 

vârstnice, 50 de ani de la căsătorie. 

 Dl referent Pistol Eugen dă citire raportului întocmit de Casa de Cultură 

„Alexandru Grozuță” Orăștie. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.208/2024 privind alocarea unei sume de bani din 

bugetul local al Municipiului Orăștie pe anul 2024, în vederea organizării Zilei 

internaționale a persoanelor vârstnice, 50 de ani de la căsătorie. 

 La punctul 14 al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului de 

hotărâre  privind propunerea de trecere a unui teren din proprietatea Statului Român 

în proprietatea privată a actualilor deținători ai construcțiilor. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului de avizare al 

comisiei pentru administrație locală, juridică şi de disciplină. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.209/2024  privind propunerea de trecere a unui teren din 

proprietatea Statului Român în proprietatea privată a actualilor deținători ai 

construcțiilor. 

 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al Municipiului Orăștie 

a unui președinte de ședință care va conduce ședințele în luna septembrie 2024. 

 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 

Administrație Publică Locală. 
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 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 

administrație locală, juridică şi de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Președintele de ședință solicită consilierilor locali să facă propuneri nominale 

pentru alegerea președintelui de ședință, care va conduce ședințele în luna septembrie 

2024. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia îl propune pe dl consilier local Bota 

Adrian. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea propunerii și a proiectului de hotărâre este de 7 voturi. 

 Propunerea dnei consilier local Cîndea Lenuța Aurelia se supune la vot și se 

aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Este adoptată Hotărârea nr.210/2024 privind alegerea dintre membrii Consiliului 

Local al Municipiului Orăștie a unui președinte de ședință care va conduce ședințele 

în luna septembrie 2024. 

 La punctul 17 al ordinii de zi, dl primar prezintă motivele inițierii proiectului de 

hotărâre  privind modificarea HCL nr.138/2024 referitoare la aprobarea Proiectului 

„Restaurare, consolidare și conservare Cetatea Orăștiei” și a cheltuielilor aferente 

investiției. 

 Dșoara inspector Gîrdea Bianca dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică 

– Compartiment Programe și Dezvoltare. 

 Dl consilier Jula Radu Ioan prezintă raportul de avizare al comisiei pentru 

activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 7 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.211/2024 privind modificarea HCL nr.138/2024 

referitoare la aprobarea Proiectului „Restaurare, consolidare și conservare Cetatea 

Orăștiei” și a cheltuielilor aferente investiției. 

 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan arată motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind conferirea unor titluri de cetățeni de onoare ai municipiului Orăștie. 

 Dl consilier Terchet Narcis prezintă raportul întocmit de Compartimentul 

Resurse umane. 

 Dna consilier local Giurgiu Margareta arată că, în comisia  pentru învățământ, 

sănătate, activități social-culturale şi culte, proiectul de hotărâre a fost avizat 

favorabil. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie propune completarea proiectului de hotărâre cu 

un nou articol nr.13 care va avea următorul cuprins : „Conferă titlul de Cetățean de 

onoare al municipiului Orăștie, domnului profesor Lucian-Gabriel Petric, care prin 

realizările sale deosebite pe plan educațional, literar, muzical și filozofic, a făcut 

cunoscut numele Orăștiei în țară și în străinătate.” În motivarea propunerii 

menționează că, dl profesor Lucian Gabriel Petric a avut ca activitate de bază 

activitatea didactică predând materia Limba și Literatura Română, dar nu s-a limitat 

doar la cariera didactică, ci are rezultate notabile și în domeniile muzicii, filozofiei, 

precum și al literaturii.  

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea amendamentului și a proiectului de hotărâre este de 7 voturi. 
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 Amendamentul dlui consilier local Bulz Dionisie se supune la vot și se aprobă 

cu unanimitate de voturi. 

 Proiectul de hotărâre în forma modificată este supus la vot și aprobat în 

unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.212/2024 privind conferirea unor titluri de cetățeni de 

onoare ai municipiului Orăștie. 

 La punctul 19 al ordinii de zi, dl primar expune motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea efectuării unor măsurători de zgomot și a vibrațiilor pe 

str.Aurel Vlaicu din Municipiul Orăștie. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului comisiei pentru 

administrație locală, juridică şi de disciplină. 

 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie întreabă ce se va întâmpla dacă pragul de 

zgomot este prea mare și cine va plăti costurile în cele din urmă.   

 Dl director Stănilă Marius menționează că, serviciile respective vor fi suportate 

de către primărie.  

 Dl consilier local Bota Adrian întreabă dacă se va constata în urma 

măsurătorilor că se depășesc anumite valori ce masuri se vor lua în acest sens. 

 Dl director Stănilă Marius arată că, după efectuarea măsurătorilor și în funcție 

de rezultate vom vedea ce recomandări vom primi din partea laboratorului și care ar 

putea fi măsurile care se impun. 

 Dl consilier local Bota Adrian este de părere că, se puteau lua masuri de către 

primărie prin impunerea unui mod de deplasare a autoturismelor prin reducerea 

vitezei de exemplu la 5 km/oră și astfel să nu fim în situația a cheltui bani de la 

bugetul local pentru efectuarea unor măsurători. 

 Dl primar ing.Ovidiu Bălan intervine și menționează ca, dna Orghici Cristina a 

reclamat faptul că sunt vibrații și nu zgomot. 

 Dl consilier local Ionică Mircea consideră că, dacă merge aicea ce se va 

întâmpla cu celelalte străzi pe care circulă mașinile mari care vin de la Costești. 

 Dl primar ing.Ovidiu Bălan arată că, vibrații ca urmare a circulației intense sunt 

și pe strada adiacentă DN 7, poate apar cereri să facem și în zona respectivă studii de 

zgomot. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan este de părere că, se poate crea un precedent 

dacă vom fi de acord cu o asemenea măsură. 

 Dl primar precizează că, dacă vor fi și alte cereri va trebui să le dați curs, nu 

poate zice că este bine într-un fel sau în celălalt și cu siguranță vor veni și alte 

solicitări de acest gen și decizia va fi a consiliului local, fiindcă pe DN 7 situația este 

mult mai gravă sau pe alte străzi unde circulă mașini de mare tonaj față de zona 

centrală unde se circulă mult mai încet. Totodată, arată că, cetățenii care au făcut în 

urmă cu ani de zile solicitări de limitare a vitezei pe unele străzi o să vina și o să 

solicite aceste studii. 

 Dl consilier local Bota Adrian este de părere ca, dacă primăria lua toate măsurile 

necesare nu am fi ajuns să fim puși în situația aceasta în care nici nu știm de care 

parte să fim, pe deoparte sunt banii care se vor cheltui pentru ceva care nu știm ce 

rezultate ne va da și dacă va avea dreptate dna Orghici vom ajunge exact la măsurile 

pe care le-am fi putut lua înainte de ajunge în această situație. Dânsul consideră că, 

puteam să o luăm în considerare pe dna Orghici și să fi luat măsurile treptat, să vedem 

cum evoluează lucrurile, adică o viteză mai mică, dacă nu dădea randament, încă o 
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reducere a vitezei până se ajungea la limita minimă și eventual montate niște 

limitatoare de viteză. 

 Dl primar ing.Ovidiu Bălan intervine și precizează că, dacă s-ar monta 

limitatoare de viteză vibrațiile din contră vor crește. 

 Dl consilier local Bota Adrian arată că, putem ajunge în situația de a crea 

precedente și vor veni zeci de persoane care vor reclama la rândul lor situații de acest 

gen. 

 Dl consilier local Ionică Mircea menționează faptul că, sunt zeci locuri pe 

străzile pe care circulă camioane care vin de la Costești și cetățenii ne-au cerut să 

facem ceva pentru a se rezolva problemele, este zgomot, li s-au fisurat casele de la 

trepidații. 

 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie arată că, în zona unde locuiește dna Orghici 

mai este o activitate care produce mult zgomot și de aceea dânsa a pornit aceasta 

campanie împotriva primăriei, vom cheltui niște bani din bugetul local și nu vom avea 

niciun rezultat. 

 Dl consilier local Bota Adrian este de părere că, ar trebui montate limitatoare de 

viteză, cei care sunt obișnuiți să calce accelerația mai tare vor da de câteva ori în ele și 

apoi nu vor mai da și vor respecta limita de viteză. 

 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, așa cum i-a spus dnei Orghici, dlui 

Orghici și celor din presă, din punctul său de vedere nu avem nicio problemă, 

administrația publică locală are un proiect care are toate avizele, dacă noi decidem 

astăzi să punem limitatoare de viteză care vor produce niște vibrații în clădirile 

vecine, atunci deja decizia este a noastră, nu este a proiectantului care nu își mai 

asumă nimic din ce avizează, din acel moment răspunzători devenim noi dacă 

decidem să punem ceva, deci nu este decizia unui proiectant care până una alta acuma 

își asumă proiectul și soluția, care este dată pe baza unor studii, deci noi nu avem 

nicio problemă. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, are două întrebări de adresat, prima 

chestiune este legată de indicatoare, se pornește de la stop, se pleacă de pe loc și         

dintr-un sens și din celălalt, cât poate să fie viteza ca să fim nevoiți să punem 

limitoare și este de părere că, nu este o soluție montarea lor. A doua întrebare este 

dacă se vor efectua acele măsurători și reiasă că zgomotul și vibrațiile sunt în limitele 

normale, banii aceștia care se vor cheltui, dna Orghici este de acord să îi plătească 

înapoi către primărie. 

 Dl consilier local Aleonescu Liorean intervine și întreabă dacă în proiectul de 

execuție a acestui drum nou există o prezentare a unui astfel de studiu în ceea ce 

privește zgomotul și vibrațiile. 

 Dl primar ing.Ovidiu Bălan menționează faptul că, nu, fiindcă legislația nu 

prevede obligativitatea întocmirii unui astfel de studiu. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 7 voturi. 

 Acesta se supune fiind consemnate 2 voturi „pentru”, un vot „împotrivă”, iar     

10 consilieri locali s-au abținut de la vot. 

  În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind rectificarea bugetului local al municipiului Orăștie pe anul 2024. 

 Dl director Stănilă Marius dă citire raportului întocmit de Compartimentul 

Buget, Contabilitate, Financiar. 
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 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl primar ing.Ovidiu Bălan menționează faptul că, în cursul zilei de ieri a 

semnat contractul de finanțare pentru modernizarea stației de tratare a apei și care are 

o valoare de 5.000.000 EURO și ne dorim să urgentăm puțin procedura ca să putem 

face absorbția de fonduri, fiindcă nu știm ce va fi până la finalul anului, cu privire la 

măsurile referitoare la reducerea cheltuielilor, este posibil să se ia o decizie cu privire 

la finanțarea proiectelor care sunt într-o anumită etapă de implementare. De asemenea 

arată că, este un proiect foarte important pentru comunitate pe care dorim să îl 

realizăm în perioada următoare și în acesta este prinsă și o parte din aducțiunea de apă 

și s-a zbătut foarte mult pentru acest proiect și este singură investiție lansată și spusă 

de către un primar din județul Hunedoara sau din țară cu privire la un proiect de 

modernizare de o asemenea valoare. În ceea ce privește microhidrocentrala amplasată 

pe str.Horea ne dorim să avem o nouă discuție cu dl Vladu, noi i-am transmis să își 

ridice construcția, vedem ce soluție vom adopta, dacă dorește să o dea municipalității, 

ideea de a avea o sursă de producere a energiei electrice, dar să vedem în ce condiții și 

dacă o asemenea investiție este oportună și dacă costurile achiziționării în cât timp se 

vor amortiza, dar decizia va fi luată de consiliul local. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.213/2024 privind rectificarea bugetului local al 

municipiului Orăștie pe anul 2024. 

 La punctul 21 al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului de 

hotărâre privind aprobarea redistribuirii unor sume în cadrul bugetului  instituțiilor 

publice finanțate integral sau parțial din venituri proprii pe anul 2024. 

 Dna consilier Ciun Carmen prezintă raportul întocmit de Compartimentul 

Buget, Contabilitate, Financiar. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 

hotărâre este de 10 voturi. 

 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 

 Este adoptată Hotărârea nr.214/2024 privind aprobarea redistribuirii unor sume 

în cadrul bugetului  instituțiilor publice finanțate integral sau parțial din venituri 

proprii pe anul 2024. 

 La punctul 22 al ordinii de zi, dl primar ing,Ovidiu Bălan expune motivele 

inițierii proiectului de hotărâre  privind modificarea și completarea Programului anual 

al achizițiilor publice pentru anul 2024 aprobat prin HCL nr.49/2024. 

 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 

economico-financiare., proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 

aprobarea proiectului de hotărâre este de 7 voturi. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 

 Se adoptă Hotărârea nr.215/2024 privind modificarea și completarea 

Programului anual al achizițiilor publice pentru anul 2024 aprobat prin HCL 

nr.49/2024. 
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 În continuare, la punctul „Întrebări-interpelări”, dl consilier local Bulz Dionisie 

arată că, dl Molocea Mihai dorește să ia cuvântul și solicită acceptul consilierilor 

locali în acest sens. 

 Președintele de ședință supune la vot propunerea dlui consilier local Bulz 

Dionisie care este aprobată cu unanimitate de voturi. 

 Dl Molocea Mihai, de la publicația Arena supune atenției o situație care ține 

practic de consiliul local, a unui bun care aparține acestuia, respectiv terenul de fotbal 

de pe str.Pricazului pe care noi în urma unor sesizări ale mai multor locuitori din 

zonă, din câte a înțeles este o hotărâre de consiliu local prin care s-a stabilit o taxă de 

închiriere pentru acest teren și nouă ni s-a părut oportun, precum și oamenilor care 

locuiesc în zonă, să fie pur și simplu o zonă de agrement sau un teren lăsat la liber, 

atuncea am zis să ieșim în fața consiliului local și să se modifice acea hotărâre, să se 

renunțe la taxa de închiriere pentru a lăsa tuturor copiilor, tinerilor oportunitatea de a 

face sport. Terenul are peste 10 ani de când a fost dat în folosință, probabil s-a și 

amortizat investiția și nu vede de ce nu ar fi dat în folosință gratuită, atâta vreme cât 

majoritatea localităților din jurul Orăștiei au astfel de baze sportive pe care le o oferă 

gratuit și pentru ședința următoare, dl primar sau consilierii locali să inițieze un 

proiect de hotărâre și să dăm acest teren de sport în folosința cetățenilor. 

 Dl consilier local Ionică Mircea menționează faptul că, problema care se pune 

este cine va asigura curățenia și întreținerea terenului. 

 Dl Molocea Mihai arată că, de întreținere și curățenie se va ocupa actualul 

administrator al terenului, până la urmă investim în copiii comunității. 

 Dl consilier local Ionică Mircea este de părere că, închiriem terenul la cine vine 

și pe cine vom tragem la răspundere dacă este cazul și  să  nu ne trezim în situația în 

care terenul se va distruge rapid fără sa existe o supraveghere, eventual să fie montate 

niște camere, se vor strânge derbedeii și ne trezim cu alte probleme. 

 Dl Molocea Mihai consideră că, nu putem ținem închise niște bunuri pentru 

câțiva derbedei. 

 Dl consilier local Ionică Mircea arată că, da, dar nici nu putem scoate la mezat și 

să fie distruse aceste bunuri. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan este de părere că, taxa de închiriere nu este așa 

de mare, între timp s-a modificat legislația și regulamentul de închiriere a acestora. 

 Dl consilier local Ionică Mircea intervine și precizează că, taxa se poate reduce, 

dar iarăși ajungem la problema cine este responsabil de buna funcționare a terenului, 

în momentul care va fi vraiște blocurile de vis-a-vis s-ar muta acolo și cu grătarele. 

 Dl Molocea Mihai arată că, există Poliție Locală, Poliție Națională, camere de 

supraveghere și se pot lua măsuri dacă este nevoie. 

 Dl consilier local Bota Adrian consideră că, dacă nu va fi o persoană care să 

vină și să deschidă și să administreze, e posibil să vină și sa joace cam aceleași 

persoane. 

 Dl Molocea Mihai precizează că, în prezent terenul este administrat de Clubul 

Sportiv Municipal „Dacia Orăștie 2010”, în prezent este o taxa  de 50 lei/oră, în mod 

teoretic pentru acest teren a fost stabilită această taxă și din închiriere să se încaseze 

niște bani, fiindcă nu a fost făcut ca să stea închis pur si simplu. Ziarul Arena a vrut să 

vadă la ce sume ar trebui să renunțe consiliul local, dacă proprietarul ar lua hotărârea 

să dea gratuit terenurile de fotbal și de tenis, încasările pentru perioada 2020-2022 au 

fost de 0 lei, iar în anul 2023 pentru acest teren de care țineți cu dinții să fie închis s-a 

încasat suma de 190 lei. 
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 Dl consilier local Jula Radu Ioan intervine și precizează că, acest teren nu este 

închis, să fie clar acest lucru, nu înțelege de ce se tot afirmă acest lucru că terenul este 

închis, am ascultat cea a avut de spus dl Molocea, dar ar trebui să ne oprim aici cu 

discuțiile pe acest subiect. 

 Dl consilier local Bota Adrian dorește să supună atenției consiliului local o 

problemă cu privire la locul de joacă din incinta Parcului „Arena”, a fost în urmă cu 

ceva timp împreună cu nepoțelul și era rupt ceva la unul dintre aparate și nu a avut cu 

cine să discute despre această problemă. L-a sunat pe dl Pîndărelu Marcel, dar de fapt 

angajatul care era de serviciu era prezent, nici nu a știut că acea persoană lucrează 

acolo. Totodată, este de părere că, ar trebui ca personalul să aibă un echipament, poate 

niște tricouri pe timpul verii și să fie inscripționate astfel încât lumea să știe că sunt 

angajații parcului, dacă știa că lucrează acolo mergea la el și s-ar fi rezolvat problema.  

 Dl primar ing.Ovidiu Bălan arată că, angajații parcului au salopete și veste, dar 

probabil dacă era cald nu a folosit-o, dar de la inaugurarea parcului sunt aceeași trei 

angajați și lumea în general îi cunoaște. 

 Președintele de ședință arată că, dl Orghici Dan a solicitat permisiunea de a lua 

cuvântul și în acest supune la vot cererea, care este aprobată cu unanimitate de voturi. 

 Dl Orghici Dan menționează că, a înțeles din discuțiile anterioare că veți 

deschide o cutie a Pandorei dacă vă ocupați de un caz al Orăștiei. Domnilor consilieri 

locali, domnilor din aparatul primăriei, oare care este treaba dumneavoastră, nu asta, 

să închideți cutii ale Pandorei deschise de orăștieni, mă gândesc că asta ar trebui să 

faceți, haideți să revenim la soluții. În primul rând constructorul trebuie să își termine 

treaba, constructorul între acele pseudo pietre cubice, piatra cubică care se pune la 

carosabil are altă dimensiune, dar în sfârșit, este treaba arhitectului și a 

constructorului, nu a dumneavoastră, ei au propus o treabă și au făcut ce scrie acolo. 

De asemenea, precizează că, în momentul în care se finalizează acea lucrare nu se 

pune beton între pietre, spuneți-i constructorului ce trebuia să pună sau cereți-i 

acestuia ce trebuia să pună, nu vă spun eu pentru că fac parte din tagma ziariștilor, nu 

sunt constructor, nu sunt expert, am altă meserie și nu vreau să mă erijez în ceea ce nu 

sunt. Totodată, consideră că, reducerea vitezei nu va face absolut nimic, pentru că, la 

momentul de galben, fie de sus, fie de jos accelerația este la podea,  nu de puține ori 

stând pe geam a văzut aproape spulberat un om de pe trecerea de pietoni, s-a băgat în 

semafor coborând până a intrat aproape în semaforul celălalt, deci nu se va rezolva 

nimic, oameni fără minte sunt în întreaga lume inclusiv în Orăștie. Ce se poate face în 

acest sens, devierea pe două sensuri de mers se poate urca pe aici de coborât înspre 

centru folosind autostrada intrarea pe vechea strada unde a fost librăria dnei Floran 

prin spatele viitorului muzeu, cei ce nu vor să intre pe acolo au și parcarea de la                

SC Activitatea Goscom SA, deci locuri de parcare pentru a vedea întreg centrul sunt. 

Prin această măsură se reduce enorm de mult atât staționarea în centru, pentru că, cei 

care se duc se vor tot duce, cei care au treabă vin și se așază în parcările care sunt 

puse la dispoziție, deci veți rezolva și jumătate din treaba aceasta, fiindcă ori vor urca, 

ori vor cobori cum doriți să faceți, iar traficul nu va mai fi atât de intens, iar dacă se 

aplică și soluția care trebuia să o ducă constructorul până la capăt, va asigur că acel 

zgomot și vibrațiile se vor reduce. În momentul de față este zgomot și vibrații 

deoarece acele pietre se mișca, veniți și vedeți, nu a avut chef să își facă de lucru cu 

Poliția Locală, dar sunt pietre, miști de două ori de ele și se iau cu mâna și se pun 

deoparte ori la o structură de rezistență cum sunt casele din centru toate construite 

fără fundație, fundație care este din piatră și var, fiindcă așa se construia atuncea. 



 13 

Soluții mai puteți găsi și dumneavoastră aveți un aparat tehnic la dispoziție enorm de 

mare, este constructorul care poate găsi soluții, este domnul arhitect care poate găsi 

soluții, deci nu veniți să îmi spuneți de o cutie a Pandorei, nu e cutia Pandorei, 

dumneavoastră cu toții și inclusiv eu, care fac parte din cealaltă parte suntem puși aici 

în slujba cetățeanului, deci haideți să îl deservim cum trebuie.  

 În continuare, dl secretar general Călin Costoiu dă citire adresei 

nr.3041/27.08.2024 a Liceului Tehnologic „Nicolaus Olahus” înregistrată sub 

nr.12537/28.08.2024 prin care ne adresează propunerea de a analiza în cadrul 

Consiliului Local propunerea unui acord de parteneriat între Primărie și liceu. 

Urmează să fie deschisă o linie de finanțare în cadrul apelului de proiecte 

„Implementarea programului „Pachet de bază pentru persoanele fără/cu nivel scăzut 

de formare”. Activitatea care se va desfășura în cadrul liceului este furnizarea de 

servicii personalizate de dobândire de competențe de limba română, matematică, 

competențe IT – activitate relevantă – program „A doua șansă” pe o perioadă de       

12 luni, bugetul gestionat este de aproximativ 232.000 lei, iar contribuția noastră ca și 

cofinanțare de 2% va fi de aproximativ 4600 lei. Liceul nefiind este ordonator 

principal de credite se va avea în vedere faptul că, Primăria va trebui să acopere cei 

2% și să deschidă conturile pentru proiect în numele școlii, după ce proiectul va fi 

depus, respectiv aprobat și solicită un acord de principiu în acest sens, ulterior se va 

întocmi un proiect de hotărâre care va fi supus dezbaterii în plenul consiliului local.  

 În încheierea ședinței, dl primar ing.Ovidiu Bălan adresează consilierilor locali 

invitația de a participa la manifestările prilejuite de aniversarea a 800 de ani de 

atestare documentara a Orăștiei care vor avea loc în perioada 11-15 septembrie, este o 

săptămână specială pentru comunitate, să ne vedem la manifestări și să speram să fie 

vreme bună. În cadrul acțiunilor va fi și deschiderea Cetății, deci nu va fi inaugurarea 

acesteia, ocazie cu care va fi lansată monografia Orăștiei.  

 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 

 

 

               Președinte de ședință,                                                      Secretar General,                                                                   

              ALEONESCU Liorean                                               jr.Călin COSTOIU 

 

 

 


